

Humanitarian agencies issue a fervent plea for the cessation of hostilities in Southern Lebanon as growing humanitarian needs are further exacerbated

The Lebanon Humanitarian INGO Forum, made up of 66 international non-governmental organizations, expresses profound concern over the escalation of hostilities in Lebanon, particularly in the South, that has now entered its sixth month.<sup>1</sup>

So far, a shocking 91,288 civilians have been displaced - 37 % of whom are children and 33 % of whom are women - and 42 civilian lives, including 7 children, have been tragically lost.<sup>2 3</sup> 50 schools have also already closed, depriving 60,000 children's access to education in the region. Further, 9 primary healthcare centers have closed due to the security situation.<sup>4 5</sup>

The financial impact of the ongoing hostilities on Southern Lebanon has amounted to 1.2 billion USD in direct losses including affected agricultural lands, with an additional 300 million USD in indirect losses, including businesses affected.<sup>6</sup> Independent researchers have also noted that 520 residences have been damaged, while 3,300 others have incurred partial damages. Worryingly, the unlawful use of white phosphorus munitions is a threat to civilian lives and agricultural lands, particularly in a region heavily reliant on agriculture for livelihood, with 47,000 olive trees and other crops already destroyed.<sup>7 8</sup>

These figures are extremely distressing in a country reeling from its worst economic crisis in decades, where the ongoing escalation of violence will continue to have a dramatic impact on civilian populations in the country, many of whom are already dependent on humanitarian assistance for basic needs.

Wafaa, a 48-year-old single mother of three recently widowed, hails from Kfar Kela, an area in Southern Lebanon heavily bombarded during conflict. She shares the immense challenges she faces following the destruction of her home and loss of her husband due to hostilities:<sup>9</sup>

*"I got a phone call saying that our home is fully damaged. Imagine! What shall I do? Where will I go? We lost everything ... When we fled our home, we did not carry any clothes with us. Today, my children and I only have the clothes on us, and when we need to wash them, we lock ourselves in a room until that outfit is dry".*

Roula, a 21 year old also displaced from Kfar Kela, stated,<sup>10</sup>

*"I am sad. I stay in my room most of the time. I want my life back. I want to work again. I need the money, but I also need to feel that I have a purpose."*

---

<sup>1</sup> The Lebanon Humanitarian INGO Forum (LHIF) is an informal and independent coordinating body comprised of 6 international NGOs (INGOs) who are working to address the needs of vulnerable individuals, families and communities throughout Lebanon.

<sup>2</sup> [UNOCHA, January snapshot](#)

<sup>3</sup> IOM Mobility Snapshot Round 26, 29 February 2024

<sup>4</sup> Lebanon at a Glance - [UNOCHA](#) - February 21, 2024

<sup>5</sup> Lebanon situation update # 12 - [Relief Web](#). February 2024

<sup>6</sup> Asharq Al-Awsat Newspaper, February 2024

<sup>7</sup> Save the Children [Press Release](#), February 2024

<sup>8</sup> The Ministry of Agriculture estimated in November 2023 that 460 hectares of forests and orchards had been affected by white phosphorus, with figures currently expected to be higher.

<sup>9</sup> Wafaa's real name has been changed to protect her identity

<sup>10</sup> Roula's real name has been changed to protect her identity

While people in Southern Lebanon need assistance more than ever, the escalation of violence has restrained the delivery of humanitarian assistance and restricted the work of humanitarian organizations trying to support all affected communities, particularly communities in hard-to-reach border towns. Despite these challenges, humanitarian organizations remain committed to delivering assistance. We urge all stakeholders to guarantee unimpeded access for humanitarian actors, allowing us to continue our work safely to provide aid to those in need. We remind all parties to the conflict that civilians, humanitarian workers, and civilian infrastructure are not a target.

We strongly appeal to the international community and relevant authorities to prioritize the cessation of hostilities in Lebanon, bringing an end to the suffering and hardships of civilians who are only striving to live safe and dignified lives. We call upon stakeholders to uphold international law and work towards a permanent ceasefire in the region.

### المنظمات الإنسانية تطلق نداء عاجلاً لوقف أعمال العنف في جنوب لبنان في ظل تزايد الاحتياجات الإنسانية

يُعرب منتدى المنظمات الإنسانية الدولية غير الحكومية (LHIF) في لبنان، الذي يضم 66 منظمة دولية غير حكومية، عن قلقه الشديد إزاء تصاعد أعمال العنف في لبنان، خاصة في الجنوب، التي تدخل شهرها السادس.

لقد نزح حتى الآن 91,288 مدنيًا – بينهم 37% من الأطفال و33% من النساء - كما لقيَ 24 مدنيًا حتفهم، من بينهم 7 أطفال. كما تم إغلاق 50 مدرسة، مما أدى إلى حرمان 60,000 طفل من الوصول إلى التعليم في المنطقة. بالإضافة إلى ذلك، أُغلقت 9 مراكز رعاية صحية أولية بسبب الوضع الأمني.

لقد بلغت الخسائر المالية المباشرة، بسبب أعمال العنف المستمرة في جنوب لبنان، حوالي 1.2 مليار دولار أميركي، من ضمنها الأراضي الزراعية المتضررة، إضافة إلى 300 مليون دولار أميركي كخسائر غير مباشرة، بما في ذلك الشركات المتضررة. ولقد أشار باحثون مستقلون أن عدد الوحدات السكنية المتضررة قد بلغ 520 وحدة سكنية، إضافة إلى تعرض 3,300 وحدة سكنية إلى أضرار جزئية.

ومما يدعو للقلق هو الاستخدام غير القانوني للفسفور الأبيض الذي يشكّل تهديدًا لحياة المدنيين والأراضي الزراعية، خاصة في منطقة تعتمد بشكل أساسي على الزراعة كمصدر لكسب العيش، حيث تم القضاء على 47,000 شجرة زيتون ومحاصيل أخرى.

تثير هذه الأرقام القلق الشديد في بلد لا يزال تحت وطأة أزمة اقتصادية هي الأسوأ منذ عقود، حيث سيكون لأعمال العنف المستمرة تأثيراً كبيراً على المدنيين المقيمين في لبنان، الذين يعتمدون أصلاً على المساعدات الإنسانية لتأمين احتياجاتهم الأساسية.

وفاء\* تبلغ من العمر 48 عاماً، هي أرملة ووالدة لثلاثة أطفال، من كفر كلا، قرية في جنوب لبنان تعرضت لقصف كثيف في ظل النزاع القائم. تُشاركنا التحديات الكبيرة التي تواجهها بعد أن تدمر منزلها وخسرت زوجها مؤخراً بسبب أعمال العنف القائمة:

"تلقيت مكالمة هاتفية مفادها أن منزلنا قد تدمر بشكل كامل. أنتخيل ذلك! ماذا أفعل؟ إلى أين سأذهب؟ لقد فقدنا كل شيء... عندما هربنا من منزلنا، لم نحضر معنا أي ملابس. اليوم، لا نملك أنا وأطفالي إلا الثياب التي نرتديها، وعندما نحتاج إلى غسلها، نقوم بإغلاق الغرفة وننتظرها حتى تجف".

وقالت رولا\* البالغة من العمر 21 عاماً، وهي أيضاً من كفر كلا:

" أشعر بالحزن. أبقى في غرفتي معظم الوقت. أريد أن أعود إلى الحياة وأن أعمل من جديد. أنا بحاجة إلى المال، ولكنني بحاجة أيضاً إلى الشعور بأنه لديّ هدف."

في حين تبرز الحاجة إلى المساعدة لدى المقيمين في جنوب لبنان أكثر من أي وقت مضى، تقيّد أعمال العنف المتصاعدة تسليم المساعدات الإنسانية وعمل المنظمات الإنسانية التي تحاول دعم كافة المجتمعات المتضرّرة، خاصة في البلدات الحدودية التي يصعب الوصول إليها.

على الرغم من هذه التحديات، تواصل المنظمات الإنسانية التزامها بتقديم المساعدات. كما نحث جميع الأطراف المعنية على ضمان وصول الجهات الإنسانية بشكل غير مشروط ودون عوائق، مما يمكّننا من مواصلة عملنا بأمان لتقديم المساعدات للأشخاص الأكثر حاجة. كما نذكر كافة أطراف النزاع بأن المدنيين والمرافق المدنية والعاملين في المجال الإنساني ليسوا أهدافاً.

إننا نناشد بشدّة المجتمع الدولي والسلطات المعنية لإعطاء الأولوية لوقف أعمال العنف في جنوب لبنان، ووضع حد لمعاناة ومصاعب المدنيين، الذين يسعون فقط لعيش حياة آمنة وكريمة. ندعو جميع الجهات المعنية إلى التقيد بالقانون الدولي والعمل باتجاه وقف دائم لإطلاق النار في المنطقة.